
Dagsorden         

 

SB-møde den 21/9, 2023 kl. 17:30 – 20:00, lokale S20 

1. Velkommen til (flere) nye medlemmer af skolebestyrelsen  

• Præsentationsrunde 
• Introduktion til skolebestyrelsens arbejde, samt igangværende opgaver 

 

2. Nyt fra KKFOens forældreråd (orientering ved Line) 

3. Byggeri, KKFO (orientering ved Martin)  
 
4. Skoletoiletter på RG1 (diskussion) 

• Der er afsat 50 mio. på KK’s budget for 2024 til forbedring af skoletoiletter i kommunen i 2024-26. Vi forventer, at Rådmandsgades Skoles 
behov bliver prioriteret højt af forvaltningen. Hvordan sikrer vi inddragelse af skolens ledelse, elevråd og skolebestyrelse i processen 
fremover? Er der tiltag, vi skal gøre nu og her? Skal der fx nedsættes en følgegruppe? 

• Hvordan går det med den bevilgede midlertidig ekstra rengøring og soignering af elevtoiletter på RG1? Er der kommet ekstra rengøring? (kort 
orientering ved Martin)  
 

5. Mobilpolitik på RG1 og RG2. RG2 kører pt. forsøg med at indsamle mobiltelefoner ved skoledagens begyndelse for skabe større koncentration og ro i 
undervisningen – og bedre social trivsel blandt eleverne. Hvis forsøget, som løber frem til efterårsferien, skal gøres permanent, skal der ændres i skolens 
principper for mobiltelefoner, smart watches mv. og skolens juridiske ansvar skal (diskussion). Bilag 1: principper for mobiltelefoner (2016!) 

• Hvordan kan skolen bedst håndtere det praktiske og juridiske ansvar, der er forbundet med at opbevare telefoner og ure? Skal der indkøbes 
særlige skabe til opbevaring af telefoner? Evt. nye kasser? Kan der med fordel tegnes en forsikring, der dækker skader på elevernes ejendele? 
Hvad gør de på andre skoler? Hvordan afgøres værdien af en skade på en telefon eller et bortkommet smart watch? 
 

6. Tema: Madkundskab, Eat Skolemad på RG2 og Madskolen på RG1. I marts måned holdt SB et indledende tilsyn med undervisningen i faget 

madkundskab, Bilag 2. Madkundskab er et obligatorisk fag i 5. og 6. klasse med 60 timer årligt, i alt 120 timer, og kan udbydes som et valgfag i 7./8.-klasse 

med 60 timer årligt og afsluttende obligatorisk prøve. Madkundskab kan også oprettes som valgfag i eller 8./9.klasse uden prøve.med 60 timer årligt og 

mulighed for prøve. Bilag 3 og 4. På SB’s møde 9/1-2023 blev det aftalt, at der skal holdes tilsyn med undervisningen i faget og med madskolens (og Eat’s) 

faglige indhold. Desuden blev det aftalt, at der skal holdes tilsyn med Madskolens økonomi og popularitet bland elever og forældre.  

• Klimarapport for køkkenet. Hvad med måling på madspild?  (ved Martin) 



• Hvordan kommer vi videre med temaet og tilsynene herfra? (ved Caroline) 
 

7. Cykelsti i Mimersgade. Der blev ikke afsat penge til etablering af cykelsti i KK’s budget for 2024 på trods af omfattende (og dyrt!) forarbejde med       
involvering af skolebestyrelsen og skolens ledelse. Skal skolebestyrelsen forsøge at påvirke processen frem til overførselssagen i februar, evt. hvordan?    
(Oplæg ved Martin)     

8. Møde for kontaktforældre i efteråret (orientering ved Katrine og Line) 
9. Eventuelt  
10. Punkter til dagsorden for næste møde 
 
 

 
Referat 

SB-møde den 21/9-2023 
 
Tilstede: Johanne (kom senere), Line (gik før tid), Katrine, Frederik, Shazin, Caroline, Julie, Johan, Magnus, Winsley, Martin  
Afbud fra: Cristina, Sandra, Inemette, Brian 
Referat: Johanne, Line 
 

 

  Drøftelse Orientering / Aftalt / Vedtaget Ansvarlig 

1 Velkommen Velkomstrunde 
Af hvilken årsag har elever og forældre 
meldt sig ind i SB - dialog 

Afbud fra Cristina, Brian, Inemette, Sandra, 
Johanne kommer senere, Line går før 
tidVelkommen til elevrepræsentanter Magnus og 
Winsley, og forældrerepræsentant Shazin 

 

2 Nyt fra KKFOens forældreråd Orientering ved Line 
 

Lukkedage for KKFOen i 2024 er vedtaget 
25.,26.27. marts 
26. april 
1. maj 
10.maj 
23.12, 24.12 
24.12 
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3 Byggeri, KKFO Orientering fra Martin om kommunens 
planer om at flytte KKFO-afdelingen på 
Samuelsgården over i det nuværende 
bibliotek på skolen.. 

Processen har trukket ud i årevis og undervejs er 
de oprindeligt afsatte midler (2016) forsvundet 
Længere proces fra forvaltningen, hvor der 
oprindeligt har været afsat midler tilbage fra 
2016/fremtidens fritidstilbud. og  Rigtigrigtig 
mange ting er blevet væsentligt dyrere. Processen 
er nu genstartet i forvaltningen, og Martin har 
deltaget i en række møder. Ny økonomi til 
projektet skal søges i overførselssagen i 
begyndelsen af 2024.. 
Byggeprojektet har stor opbakning på skolen, fordi 
Samuelsgården er uegnet som KKFO. 

Martin 

4 Skoletoiletter på RG1 
Der er afsat 50 mio. på KK’s 
budget for 2024 til forbedring 
af skoletoiletter i kommunen i 
2024-26.  
 

Hvordan skal processen være i forbindelse 
med inddragelse af elever og forældre?  
Det er uklart, præcis hvad de 50 mio. kroner 
er afsat til, og hvem der fordeler dem. Vi 
skal have afklaret hvordan processen bliver. 
 
SB mener, at Rådmandsgades Skole er 
selvskreven til at blive prioriteret. Vi skal 
være sikre på, at de bygge- og 
renoveringsprojekter, vi bliver præsenteret 
for, faktisk opfylder skolens behov, så det 
ikke ender med en løsning, der kun er delvist 
tilfredsstillende. Der er bl.a. vigtigt, at alle 
toiletter på RG1 har samme standard, så der 
ikke kommer a- og b-toiletter. 
 
Vi er enige om, at det er vigtigt, at elevråd 
og skolebestyrelse tager aktivt stilling til 
planerne. 
 

Martin sender mail til Torsten Bak i Københavns 
Ejendomme (KEID) for at få klarhed overomkring 
en status.  
Han kontakter også Lars Forsberg fra 
skoletoiletter.dk 
 
Frederik undersøger, hvem i forvaltningen der skal 
fordele midlerne.  
 
Hvis SB bliver opmærksom på, at de midler der 
afsættes til Rådmandsgades Skole – eller 
byggeprojektet i sig selv – synes utilstrækkeligt, vil 
vi forsøge at påvirke politikere og forvaltning. SB 
bliver med at skabe opmærksom omkring at RMG 
bliver den første skole, der renoveres. 
 
Eleverne inddrages i Inddragelse af elever i 
processen, når forvaltningen har lavet en 
procesplan. 
 

Martin 
(Caroline 
holdes 
orienteret) 
 
 
Frederik 



Johan vil gerne følge op på arbejdsmiljøet i 
forbindelse med byggeriet, når den tid kommer. 

5 Mobilpolitik på RG1 og RG2 
Hvordan kan skolen bedst 
håndtere det praktiske og 
juridiske ansvar, der er 
forbundet med at opbevare 
telefoner og ure? Skal der 
indkøbes særlige skabe til 
opbevaring af telefoner? Evt. 
nye kasser? Kan der med 
fordel tegnes en forsikring, 
der dækker skader på 
elevernes ejendele? Hvad gør 
de på andre skoler? Hvordan 
afgøres værdien af en skade 
på en telefon eller et 
bortkommet smart watch? 

Hvordan kan skolen bedst håndtere det 
praktiske og juridiske ansvar, der er 
forbundet med at opbevare telefoner og 
ure? Skal der indkøbes særlige skabe til 
opbevaring af telefoner? Evt. nye kasser? 
Kan der med fordel tegnes en forsikring, der 
dækker skader på elevernes ejendele? Hvad 
gør de på andre skoler? Hvordan afgøres 
værdien af en skade på en telefon eller et 
bortkommet smart watch? 
SB bakker fortsat op om forsøget om at få 
mobilen til at spille en mindre rolle i 
skoletiden på RG2. 
 
Lærerne synes der går meget 
undervisningstid med at indsamle mobiler 
og låse dem ind og ud – og diskuterer 
muligheden for ikke at låse mobilerne ud i 
det store frikvarter. Hvis eleverne selv kunne 
’slide’ mobilerne ind og ud af et mobilskab 
ville det også kunne løse problemet.  
 
Elevrådet bakker også op om at få mobilerne 
ud af undervisningen, men synes det vil 
være problematisk ikke at have dem i det 
store frikvarter, hvor mange bruger dem til 
at betale for frokost med. Eleverne er ikke 
vant til at bruge kontanter eller kort. 
 
Alle bakker op om at der investeres i en 
bedre teknisk løsning. Men måske er den 

Bestyrelsen indstiller til Martin, at juraen omkring 
skolens indsamling og opbevaring af 
mobiltelefoner skal afklares. Martin har allerede 
kontaktet KKs jurister men ikke fået svar.  
 
Martin kontakter skolelederforeningen for at høre 
erfaringer fra andre skoler. 
 
Katrine undersøger, hvilken praksis der er på andre 
københavnske skoler 
 
Pædagogisk personale på RG2 evaluerer forsøget, 
som kører frem til sommerferienefterårsferien.  
PR-møde har drøftet mobiler i undervisning og der 
er referat derfra. 
 
Elevrådet på RG2 undersøger, hvordan andre 
elever vil have holdninger til 
mobilfriskoletidelevernes holdninger til helt 
mobilfri skoletid. 
Martin kontakter skolelederforeningen for at få 
høre erfaringer fra andre skoler 
Katrine undersøger andre københavnske skoler 
PR-møde har drøftet mobiler i undervisning og der 
er referat derfra 
Revision af principper afventer ovenstående. Det 
skal understreges, at principperne også gælder 
smart watches og at fForældre kan altid kan ringe 
til kontoret. F og forældre kan bør opfordre 
børnene til, at mobiler bruges ikke i trafikken. 
Revision af principper afventer ovenstående 

Martin 
 
 
 
 
Martin 
 
 
Katrine 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Winsley/ 
Magnus 



bedste ikke markedsført i DK endnu, men vi 
ved at efterspørgslen er der. Det skal 
undersøges. 

6 Madkundskab 
På SB’s møde 9/1-2023 blev 
det aftalt, at der skal holdes 
tilsyn med undervisningen i 
faget og med madskolens (og 
Eat’s) faglige indhold. 
Desuden blev det aftalt, at der 
skal holdes tilsyn med 
Madskolens økonomi og 
popularitet bland elever og 
forældre.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Som forberedelse til et egentlig tilsyn med 
mad og madkundskab på RMG drøftede vi 
Inddelt i to To grupper: drøfter: 
 
Kvaliteten af den egentligeKonkrete 
undervisning i madkundskab. 

 
Pt. opfylder skolen ikke kravet om at elever i 
5. og 6. klasse skal undervises 60 lektioner 
om året i madkundskab. Til næste år 
kommer 6. klasserne derfor til at have 
egentlig undervisning i faget. Det vil betyde 
længere skoledage. 
 

•  
Kvaliteten af undervisningen i mMadskolen 
og Eat, og kvaliteten af maden. 

 
Det kom frem, at der er blandede 
holdninger til elevernes udbytte af 
’undervisningen’ i madskolen: nogle elever 
synes, det er meget hyggeligt, andre at det 
er hårdt og at de ikke laver meget andet end 
at hjælpe til i opvasken og skrælle 
grøntsager. Det kommende tilsyn skal 
afklare i hvor høj grad arbejdet i madskolen 
opfylder kravene til og målsætningen for 
undervisningen i madkundskab på 5. 
klassetrin. 

a) Martin viser flotte resultater for klimarapport for 
madskolen 
b) Korrektion til det, der står i dagsorden 
Der kan udbydes valgfag i 7.-8. klasse med 
obligatorisk prøve. Der kan udbydes madkundskab 
som valgfag i 9. klasse uden prøve. 
Bestyrelsen har drøftet madkundskab på RG 
Martin, Caroline og Johanne aftaler 
tilsynsspørgsmål til skoleledelsen. 
videre proces 
Elevrådet inddrages 
I forbindelse med tilsynet inddrages elevrådene på 
RG1 og RG2 
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Klimarapport for køkkenet. 
Hvad med måling på 
madspild?  (ved Martin) 
 

Der blev også talt om madens kvalitet. Der 
var ønske om, at menuen kunne være lidt 
mere ’modig’ og i højere grad kobles til 
undervisningstemaer i madskolen og i 
klasseundervisningen.  
 

• Martin viser flotte resultater i 
klimarapporten for madskolen 

7 Cykelsti i Mimersgade SB og skolens ledelse gennem en længere 
periode har været involveret i udformning af 
projektforslag for cykelsti i Mimersgade 
bestilt af politikerne. Men trods 
forundersøgelser for ½ mio. kroner kom 
projektet ikke på KKs budget for 2024. 

Bestyrelsen har ikke ressourcer til at gå videre med 
arbejdet for en cykelsti. Det aftales, at bestyrelsen 
forsøger at mobiliserer andre kræfter blandt 
forældre, der kan gå ind i aktionenarbejdet for 
sikre skoleveje/cykelsti. 
SB kan støtte op med SoMe-opslag inden de næste 
budgetforhandlinger/overførselssagen. 

 

8 Møde for kontaktforældre i 
efteråret 

 Møde holdes i oktober Line/Katrin
e 

     

9 Eventuelt    

10 Punkter til dagsorden for 
næste møde 
 

Næst På næstee  møde skal vi blandt andet 
tale om har fokus på hvad vil vi gerne vil 
arbejde med i dette skoleår - i en 
prioriteret rækkefølge 
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